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Minnesanteckningar AoT 

Datum: 
19 oktober 2023 

Plats: 
SCB:s kontor i Solna Strand 

Närvarande: 
Karl Peterson, BRÅ 

Per Dyfvelsten, Energimyndigheten 

Caroline Engfeldt Wärnbring, 

Domstolsverket 

Hanna Strandberg, Domstolsverket 

Katarina Ekberg, Skogsstyrelsen 

Katja Hatschek, Skolverket 

Jenny Hanell, Naturvårdsverket 

Jenny Börlin, Folkhälsomyndigheten 

Vedrana Milosevic, Försäkringskassan 

 

Per Nilsson, SLU 

Jörgen Persson Jordbruksverket 

Josefin Lassinantti, DIGG 

David Brodin, KB 

Karin Hedman, SCB 

Åsa Arrhén, SCB 

Sara Brinkberg, SCB 

Linda Larsson, SCB 

Bodil Mortensson, SCB 

Frånvarande: 
Oliver French, Brå  Per Melinder, CSN 

Sherko Alemdar, Socialstyrelsen Maria Cacciola, ESV 

Mats Jergelind, Socialstyrelsen Martin Wincent, UKÄ 

Fredrik Lindberg, Folkhälsomyndigheten  Anders Larsson, CSN 

Carolina Johansson, KemI  Johan Landin, Trafa 

Marja Janusson, Kulturanalys  Annika Näsvall, ESV 

Karin Andersson, Försäkringskassan Patrik Lindén, KemI 

Elin Eklund, Konjunkturinstitutet Roger Wikström, MFOF 

Torbjörn Lindquist, Konjunkturinstitutet Amanda Hansson, UKÄ 

Andreas Petersson, Kulturanalys 

Amanda Stenström, Tillväxtverket 

 

Dagordning 
• Inledning och presentationsrunda och information om vad som 

händer hos resp. myndighet inom området officiell statistik. 

• Fortsatt arbete med den nya föreskriften 

• Gruppdiskussioner 

o Vad önskar ni ha i fokus för AoT under 2024? 

Linda Larsson 

ML/KOM/SPIK 
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o Dokumentera 1-3 förslag 

• Öppna data och pliktleveranser 

• Avslut, övriga frågor och nästa möte 

Inledning 
Mötet inleddes med att varje deltagare presenterade sig och berättade 

kort om myndighetens arbete inom området officiell statistik. 

Arbeten som bland annat nämndes var följande: 

• FOHM har fokus på statistik över psykisk ohälsa och ny statistik 

över barnvaccinationer. 

• Skogsstyrelsen prioriterar fältinventeringar.  

• BRÅ har ett ökat tryck på ämneskunskap och ser en utmaning i 

att möte efterfrågan.  

• Jordbruksverket som styrs av EU förordnar genomgår 

förändringar då EU driver stora förändringar inom vissa 

statistikområden. 

• Skolverkets KOMVUX-statistik är nu officiell statistik. 

• Energimyndigheten har fokus på visualisering och 

tillgängliggörande med hjälp av Px-verktyg. 

• SLU arbetar med fältinventeringar och ser en utmaning i att få 

till bra tidsserier på 100 år i PxWeb. 

Nuläge och stöd inför ikraftträdandet av nya 

föreskrifter 1 jan 2024 
Linda Larsson, SCB  
 

En liten förändring har gjorts i första paragrafen i föreskrifterna så att 

den nu hänvisar till att man ska använda SCB:s mallar till 

kvalitetsdeklarationen.  

 

Den gemensamma texten om den officiella statistiken på scb.se är 

beslutad och den ska nu finnas på SAM-forum. 

SCB ställer om vissa delar av verksamheten för att själva uppfylla de 

nya kraven och är också i gång med att justera det planerade stödet till 

SAM. 

 

En omstrukturering av scb.se görs för att informationen om officiell 

statistik ska bli tydligare. Föreskrifterna ska även presenteras på ett 

tydligare sätt. 

 

SAM:s produktsidor kommer att behöva uppdateras utifrån de 

önskemål som kan komma in från SAM. Texten på produktsidorna 

måste också hänvisa till där kvalitetsdeklarationerna finns. 
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Startsidan för publiceringsplanen kommer att få en ny inledande text 

och sidan kommer också utformas så att den går att länka till. 

 

I föreskrifterna finns en skrivning om att det ska finnas en ordlista med 

centrala termer på engelska vid produkten, så en sådan är också på 

gång. 

 

När allt ar klart kommer samlad information att gå ut till SAM. 

 

Planerna framåt är att genomföra insatser för att höja kompetensen om 

öppna data. En kartläggning över vilka SAM som använder PX-web idag 

kommer att genomföras för att kunna göra riktad information och 

ytterligare stöd i PX-webb. Skräddarsydda stödinsatser kan även bli 

aktuellt om det finns behov. 

 

Synpunkter och frågor från rådet: 

- Bra om SAM-myndigheter kan stötta varandra i arbetet med 

tillgängliggörandet av officiell statistik som öppna data.  

- Viktigt med ett bra grundsystem som kan hämta data på ett 

automatiserat sätt. 

- Flera myndigheter har erfarenheter av påtryckningar från 

företag som vill sälja dyra lösningar. 

- Det finns ett behov av en undergrupp som har fokus på 

visualisering.  

- Resultaten från den tidigare undergruppen som arbetade med 

visualisering bör delas med rådet. 

- Diagram bör kunna visas på samma sätt på webbplatser 

oberoende av verktyg. En guide med info om koder skulle 

kunna lösa detta. 

- Kompetenshöjande insatser inom ämnet målgruppsanpassning 

av diagram/statistik/ tabell önskas av rådet.  

- Bör all statistik tillgängliggöras digitalt? Finns det inte behov 

av att tillgängliggöra statistik på tryckt material för vissa 

målgrupper? 

Gruppdiskussioner 
Fråga: Vad önskar ni ha i fokus för AoT under 2024?  

Synpunkter från Grupp 2 

Gruppen diskuterade följande områden: 

- Publicering och tillgänglighetsfrågorna kopplat till det. 

- Målgruppsanpassningar. 

- Användarundersökningar. 

 

Det är alltid intressant att ta del av varandras sätt att publicera och lära 

mer om vilka verktyg som finns. Men vi bör inte bara visa på vad man 
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kan göra utan också resonera kring vilka sätt att publicera som passar 

bäst för vissa målgrupper och varför det är så. 

 

Fortsatt stöd och utveckling inom PX är viktigt. Vi ser fram emot nästa 

version. Domstolsverket har velat införa PX men deras IT enhet verkar 

inte övertygad. Kanske är PxWeb inte så känt utanför statistikkretsar? 

 

Synpunkter från Grupp 3 

Tid bör avsättas på AoT-möten för att diskutera jobbet med 

implementering av föreskriften 

Övriga områden som gruppen tycker är viktiga att diskutera är 

visualisering av statistik och kommunikation av statistik och 

utmaningar kring kommunikation  

Pliktleveranser 
David Brodin, e-pliktssamordnare på KB höll en presentation om 

pliktlagarna, e-plikt och vad en myndighet är skyldig att leverera till 

KB. Gällande elektroniskt material måste en myndighet leverera 

avgränsade dokument som är publicerade på nätet till KB, men 

arbetsbördan på leverantören måste vara rimlig. Kulturarw3 är en robot 

som sveper den svenska webben på material som kompletteras med det 

som kommer in via e-plikten. 

Se presentation för detaljerad information. 

För frågor kontakta: e-plikt@kb.se 

Öppna data med DIGG 
Josefin Lassinantti, från DIGG redogjorde för vad öppna data är och 

vilken samhällsnytta vi kan få med öppna data. 

Öppna data är data som är: 

- offentligt tillgänglig 

- maskinläsbar 

- öppna format och öppen licens 

- kostnadsfri 

Öppna data bör ses som ett förändrat arbetssätt med stor 

samhällsnytta.  

 

Se presentation för detaljerad information och länksamling. 

 

Synpunkter och frågor från rådet: 

- Öppna data har en säkerhetsaspekt i och med att data kan 

aggregeras så att känslig information kan komma fram. Det är 

viktigt att hela tiden göra en avvägning om risk och nytta när 

man arbetar med öppna data. 

mailto:e-plikt@kb.se
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- Öppna data är en rättighet för medborgaren, men extremt dyrt 

för myndigheten.  

- Rådet vill gärna diskutera mer principiella frågor och hur 

lagkrav ska tolkas med DIGG.  

Information från samordningen 
Bodil Mortensson, SCB 

Enkäterna som är underlag till SOS-rapporten är utskickade till 

kontaktpersonerna på respektive SAM. SOS-rapporten avseende år 2023 

kommer att i likhet med förra årets rapport delas upp i två delar. -

Analysen av utvärderingen av kvaliteten i den officiella statistiken 

presenteras i en separat del (del 2). SOS-rapporten ska lämnas till 

regeringen senast den 31 mars då den även skickas till SAM. och 

kommer även att publiceras på scb.se den 4 april. 

Den hemställan med ändringar i statistikförordningens bilaga som SCB 

lämnat till regeringen i oktober 2021 har fortfarande inte beslutats. SCB 

håller SAM informerade om när beslut fattas. 

Avslut, övriga frågor och nästa möte 
Karin Hedman, SCB 

Karin avslutade mötet och tackade deltagarna för visat intresse och bra 

diskussioner.  

Inga övriga frågor anmäldes. 

SCB återkommer med datum för nästa möte. 

  


